

学 会 消 息

中国古生物学会召开第三届第二次
常务理事会扩大会议

(1979. 8. 18—19)

中国古生物学会1979年8月18日至19日在北京召开了第三届第二次常务理事会扩大会议,由尹赞勋理事长主持。参加会议的有副理事长卢衍豪、周明镇和杨遵仪,名誉理事乐森璋、裴文中,常务理事王鸿祯、郝诒纯、张日东,常务理事,秘书长俞昌民,理事徐仁、杨式溥、孙艾玲,副秘书长胡长康、项礼文、陈丕基、殷鸿福、吴浩若;全国科协邢丙、华钧;科学出版社吴凤鸣、石永泰;以及有关方面负责人彭涵明、吴依和李扬同志。

这次会议选举了周明镇教授和穆恩之教授为参加国际古生物协会的两名代表,一名为其理事会成员,另一名有和一般会员与赞助会员一样的选举权。会议还讨论了1980年派代表团参加在巴黎召开的国际古生物协会大会,向中国科学院推荐学部委员,以及第12届学术年会(学会成立五十周年纪念)论文的选编和出版问题。

这次会议批准了关于成立笔石学专业组和腕足动物学专业组以及召开相应的学术会议的报告,并建议今后各分支学科组织一律称“专业组”;会议通过了向国务院呈请在山东山旺设立中新世古生物保护区,以及32名要求入会的新申请。至此,中国古生物学会已拥有1264名登记会员,其中古生物专业工作者约占一半,其余是对古生物有兴趣并积极做出贡献的科学组织领导人员,地质、博物馆工作者和古生物实验室的分析技术人员。

经这次会议讨论,根据全国科协领导决定,中国古生物学会的会址设在南京中国科学院南京地质古生物研究所。

这次会议决定增聘李凤麟为学会副秘书长,刘路为学会国际交流委员会秘书,他们也都参加了会议。

[田 琪]

PSC NEWS

3rd STANDING COUNCIL OF PSC HELD 2nd AND ENLARGED MEETING

From August 18 to 19, 1979, the 3rd Standing Council of the Palaeontological Society of China held its 2nd and enlarged meeting in Beijing. Prof. Yin Zan-xun, President of PSC presided over the meeting. Participating the meeting were Lu Yan-hao, Zhou Ming-zhen and Yang Zun-yi, Vice Presidents of PSC; Yue Sen-xun and Pei Wen-zhong, Honorary Council Members of PSC; Wang Hong-zhen, Hao Yi-chun and Zhang Ri-dong, members of the Standing Council of PSC; Yu Chang-min, member of the Standing Council and Secretary-General of PSC; Xu Ren, Yang Shi-pu and Sun Ailing, members of the Council of PSC; Hu Chang-kang, Xiang Lu-wen, Chen Pi-ji, Yin Hong-fu and Wu Hao-ruo, Vice Secretaries-General of PSC; Xing Rui and Hua Jun from the Scientific and Technological Association of the People's Republic of China; Wu Feng-ming and Shi Yong-tai of the Science Press; and, Peng Han-ming, Wu Nong and Li Yang, Chiefs of the institutions concerned.

During the meeting, Prof. Zhou Ming-zhen and Prof. Mu En-zhi were elected respectively as the PSC delegate to serve on the IPA Council and the voting delegate of PSC to the General Assembly of IPA; a decision has been made to send a PSC delegation to the Paris Assembly of IPA in 1980; and, proposals have been approved to recommend several PSC members to be the commissioners of the Department of Geosciences, Academia Sinica. Problems concerning the compiling and publishing of a volume of selected papers delivered at the 12th annual conference for the 50th anniversary of PSC were also discussed at the meeting.

The Council meeting deliberated the applications and proposals of establishing new professional research groups for different palaeontological specialties and a decision has been made to submit an application to the State Council for setting up a protected area of Miocene palaeontology in the Shangwang district of Shandong Province.

Applications for the PSC membership have been discussed at the meeting and 32 new members have been accepted. Therefore, the PSC has now 1264 registered members, nearly a half of them being professional palaeontologists and the rests being geological, stratigraphical, museum and lab specialists.

According to the suggestion of the Council meeting and the decision of the Scientific and Technological Association of the People's Republic of China, the legal domicile of the Palaeontological Society of China is the Nanjing (Nanking) Institute of Geology and Palaeontology, Academia Sinica.

Finally, the Council meeting has resolved to appoint Li Feng-lin to be the Vice Secretary-General and Liu Lu to be the Secretary of the International Exchange Committee of PSC. Both Li and Liu attended to Council meeting.

(Tian-Qi)